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Brzesko, dnia 29.05.2025r. 

Rada Miejska w Brzesku 

Komisja Budżetu i Finansów, Komisja Oświaty, Kultury i Sportu – posiedzenie wspólne  

 

Protokół Nr 5/2025 

5 Wspólne posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Oświaty Kultury i Sportu w dniu 

2025-05-21 

Miejsce posiedzenia: Sala posiedzeń Urzędu Miejskiego w Brzesku, ul. Bartosza Głowackiego 51 

Obrady rozpoczęto 2025-05-21 o godzinie 10:30, a zakończono o godzinie 11:57 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział: 

Obecni: 

 Komisja Budżetu i Finansów: 

Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Seweryn Kozub, Anna Lubowiecka, Bogusław Sambor 

 Komisja Oświaty Kultury i Sportu : 

Seweryn Kozub, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bartłomiej Turlej, Barbara 

Borowiecka 

Ponadto udział w posiedzeniu wzięli: 

 Grzegorz Brach Zastępca Burmistrza; 

 Urszula Białka dyrektor Wydziału EKiS; 

 Monika Szyszka – Dziedzic Prezes ZNP w Brzesku; 

 Anna Rogula i Stanisława Adamczyk MOPS w Brzesku  

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Posiedzenia wspólnych komisji  zostało otwarte przez Przewodniczących Komisji Bartłomieja 

Turleja i Annę Lubowiecką, którzy powitali wszystkich obecnych. Następnie przeprowadzono 

sprawdzenie obecności członków komisji. 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 4, NIEOBECNY: 1 

Wyniki imienne: 
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OBECNY (4) 

Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Seweryn Kozub, Anna Lubowiecka 

NIEOBECNY (1) 

Bogusław Sambor – spóźnienie lista obecności stanowi zał.  

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 4, NIEOBECNY: 1 

Wyniki imienne: 

OBECNY (4) 

Seweryn Kozub, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bartłomiej Turlej 

NIEOBECNY (1) 

Barbara Borowiecka – spóźnienie lista obecności stanowi zał.  

Ad. 2. Przyjęcie porządku posiedzenia komisji. 

Przewodniczący Komisji przypomnieli, że członkowie Komisji otrzymali wcześniej porządek 
posiedzenia przewidziany na dzień dzisiejszy. Zapytali, czy są uwagi do przesłanego porządku 
posiedzenia. 

Uwag nie zgłoszono. 

W związku z tym Przewodniczący stwierdzili, że Komisje będą obradować zgodnie z przyjętym 
porządkiem posiedzenia, który stanowi Załącznik do niniejszego protokołu. Odczytano porządek 
posiedzenia. 

Ad. 3. Informacja na temat uwag wniesionych do protokołów komisji z posiedzeń komisji 

odbytych w miesiącu kwietniu 2025. 

Przewodniczący poinformowali, że protokoły z poprzednich posiedzeń komisji w miesiącu 
kwietniu br. były wyłożone do wglądu. Następnie zapytano, czy są do nich uwagi. 
Uwag nie zgłoszono. 
Protokoły zostały przyjęte przez Komisje. 

Ad. 4. Działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brzesku za 2024 r. 

 a) Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brzesku za rok 

2024. 
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Przewodniczący Komisji, Bartłomiej Turlej, poinformował, że członkowie Komisji wspólnych  
otrzymali sprawozdania Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, które zostały przesłane drogą 
elektroniczną i się z nimi zapoznali. 

Przewodniczący dodał, że pani Dyrektor MOPS jest nieobecna na dzisiejszym posiedzeniu  
z powodów usprawiedliwionych. W jej zastępstwie obecne są Panie przedstawicielki MOPS. 

Następnie zapytał, czy członkowie Komisji mają pytania dotyczące przedstawionych sprawozdań. 

W tym miejscu głos zabrała pani Anna Rogula, Główny Księgowy MOPS w Brzesku. 
Poinformowała, że przekazana przez Dyrektor MOPS informacja jest szczegółowa i wyjaśnia 
wszystkie istotne kwestie. Dodała, że w przypadku pojawienia się pytań – odpowie na nie 
osobiście lub przekaże je pani Dyrektor, która ustosunkuje się do nich pisemnie. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie Komisji mają pytania dotyczące przedstawionych 
sprawozdań. 

Głos zabrała radna Anna Lubowiecka, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów. 
Poinformowała, że przekazane sprawozdania są bardzo szczegółowe i pokazują ogrom pracy, 
jaką wykonuje Miejski Ośrodek Opieki i Pomocy Społecznej w Brzesku. Podkreśliła, że działalność 
ta ma wyjątkowy charakter, a praca z ludźmi bywa często bardzo trudna. Zaznaczyła, że 
pracownicy MOPS dobrze realizują swoje zadania. 

Radna zwróciła szczególną uwagę na kwestie związane z Domami Pomocy Społecznej, wskazując 
na bardzo wysokie kwoty kierowane na ten cel z budżetu gminy. Zauważyła, że społeczeństwo 
się starzeje, a w przyszłości może pojawić się poważny problem w zakresie zabezpieczenia 
środków finansowych. Koszty utrzymania osób przebywających w DPS są ogromne, natomiast 
wkład własny tych osób – niewielki. Mimo to zadań tych nie można pominąć, a odpowiednie 
środki muszą być zabezpieczone w budżecie. Na zakończenie zwróciła uwagę, że z informacji 
wynika iż na bieżący rok brakuje środków finansowych na pełne pokrycie kosztów utrzymania  
w domach pomocy społecznej. 

Radna podziękowała za realizowaną działalność przez MOPS, zaznaczając, że w obszarze pomocy 
społecznej pojawiają się różne sprawy, problemy i skargi, które trafiają do organów 
samorządowych. Jako radni są w to zaangażowani, rozumieją złożoność sytuacji i skalę 
odpowiedzialności. Podkreśliła, że przy tak dużym zakresie pracy trudno uniknąć błędów, ale 
docenia zaangażowanie i wysiłek. 

Głos zabrała pani Anna Rogula, Główny Księgowy MOPS w Brzesku. Wskazała, że w budżecie 
MOPS na bieżący rok występują braki finansowe na pokrycie kosztów utrzymania mieszkańców 
Domów Pomocy Społecznej. Podkreśliła, że jest to poważne wyzwanie dla dalszej realizacji tych 
zadań. 
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Radna Barbara Borowiecka przyłączyła się do podziękowań dla MOPS za wykonywaną pracę. 

Zwróciła uwagę, że zgłaszane sprawy są szybko załatwiane. Poruszyła także kwestię finansów 

dotyczących pokrywania kosztów pobytu mieszkańców w Domach Pomocy Społecznej przez ich 

rodziny. Zapytała, czy MOPS egzekwuje od rodzin częściowe finansowanie tych pobytów. 

Pani Anna Rogula wyjaśniła, że obecnie 22 osoby dopłacają za członków swoich rodzin 

przebywających w DPS, co stanowi kwotę około 170 tysięcy złotych rocznie. 

Przewodniczący Komisji, Bartłomiej Turlej, przyłączył się do podziękowań dla pracowników 

MOPS, za ich trudną i ważną pracę. 

 Głosowano w sprawie: 

Pozytywnie zaopiniowano Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Brzesku za rok 2024. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Barbara Borowiecka, Seweryn Kozub, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bartłomiej 

Turlej 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 Głosowano w sprawie: 

Pozytywnie zaopiniowano Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Brzesku za rok 2024. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Seweryn Kozub, Anna Lubowiecka, Bogusław Sambor 

PRZECIW (0) 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 b) Analiza sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy 

zastępczej za 2024 r. wraz z potrzebami związanymi z realizacją tych zadań. 

Przewodniczący Komisji oraz radni zapoznali się z przesłanymi sprawozdaniami. 

 

Pani Anna Rogula wskazała  komisjom liczbę osób zatrudnionych w ramach realizacji zadania z 

zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej za 2024 r. wraz z potrzebami związanymi 

z realizacją tych zadań. 

Pytań do sprawozdania brak.  

 Głosowano w sprawie: 

Pozytywnie zaopiniowano sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i 

systemu pieczy zastępczej za 2024 r. wraz z potrzebami związanymi z realizacją tych zadań. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Seweryn Kozub, Anna Lubowiecka, Bogusław Sambor 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 Głosowano w sprawie: 

Pozytywnie zaopiniowano sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i 

systemu pieczy zastępczej za 2024 r. wraz z potrzebami związanymi z realizacją tych zadań. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
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ZA (5) 

Barbara Borowiecka, Seweryn Kozub, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bartłomiej 

Turlej 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 c) Ocena zasobów pomocy społecznej. 

Przewodniczący Komisji oraz radni zapoznali się z przesłanymi sprawozdaniami. 

 

Radna Agnieszka Mastalska – Sowa  wyraziła podziękowania za zaangażowanie i wsparcie 

udzielane osobom niepełnosprawnym przez MOPS. Podkreśliła, że podejście do tych kwestii jest 

bardzo perspektywiczne i świadczy o dbałości o potrzeby różnych grup społecznych, szczególnie 

osób starszych. Zwróciła uwagę na konieczność podejmowania działań aktywizujących seniorów, 

które pozwolą im na zachowanie samodzielności oraz poprawę jakości życia. 

Radna zaproponowała rozwijanie i zwiększanie dostępności różnych form wsparcia, takich jak 

pomoc domowa oraz usługi asystenckie, które mogą znacząco ułatwić codzienne 

funkcjonowanie osób starszych i niepełnosprawnych. Zaznaczyła, że tego typu inicjatywy 

powinny być kontynuowane i rozszerzane, aby jak najlepiej odpowiadać na rosnące potrzeby tej 

grupy mieszkańców. 

 Głosowano w sprawie: 

Pozytywnie zaopiniowano ocenę zasobów pomocy społecznej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Seweryn Kozub, Anna Lubowiecka, Bogusław Sambor 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 
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 Głosowano w sprawie: 

Pozytywnie zaopiniowano Ocenę zasobów pomocy społecznej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Barbara Borowiecka, Seweryn Kozub, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bartłomiej 

Turlej 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

5. Sprawy bieżące i wolne wnioski - w tym opiniowanie projektów uchwał, rozpatrywanie 

wniosków i pism skierowanych do Komisji, zapoznanie się z pozostałymi tematami 

przewidzianymi na sesji w danym miesiącu. 

W dalszej części posiedzenia głos zabrał Zastępca Burmistrza Brzeska, Pan Grzegorz Brach, który 
szczegółowo omówił projekty uchwał przygotowane do procedowania na najbliższej sesji Rady 
Miejskiej. 

Przedstawił założenia, cel oraz skutki planowanych uchwał, odnosząc się do ich merytorycznej 
treści, uzasadnienia oraz przewidywanych konsekwencji administracyjnych i finansowych. 
Członkowie komisji mieli możliwość zadawania pytań i zgłaszania uwag do poszczególnych 
projektów. Przedstawione informacje zostały przyjęte z zainteresowaniem.  

W dyskusji padło pytanie, czy w danym przedszkolu może być przyjętych więcej dzieci. 
Odpowiedziano, że tak. Dyrektor Urszula Białka przedstawiła i uzasadniła zasadność utworzenia 
zespołów szkolno-przedszkolnych, wyjaśniając, na czym polega ich funkcjonowanie oraz jak 
odbywa się rozliczanie finansowe. Wskazała, że takie rozwiązanie będzie korzystne dla gminy  
i samych rodziców, szczególnie z uwagi na rozliczenia z innymi gminami oraz na fakt, że dzieci 
 z innych gmin uczęszczające do naszych przedszkoli generują korzystne obciążenia budżetowe. 
Zapytano, czy są uwagi ze strony zainteresowanych do proponowanych przekształceń?. 
Odpowiedziano, że nie zgłoszono żadnych zastrzeżeń ze strony dyrektorów szkół. Nic nie dotarło 
do organu prowadzącego, wręcz przeciwnie – dyrektorzy szkół są zainteresowani tą kwestią. 
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Następnie w trakcie dyskusji Komisja odniosła się do informacji przekazanych przez panią 
Dyrektor Urszulę Białkę dotyczących likwidacji Przedszkola Publicznego nr 3 w Brzesku oraz 
zapewnienia miejsc pracy dla pracowników obsługi i pracowników pedagogicznych tej placówki. 

Pani Dyrektor poinformowała, że w dniu dzisiejszym odbyło się spotkanie z pracownikami 
likwidowanego przedszkola, podczas którego omówiono proponowane rozwiązania kadrowe. 
Zapewniła, że wszyscy pracownicy zostaną objęci opieką w procesie przekształceń i otrzymali 
propozycje dalszego zatrudnienia. 

W odpowiedzi na pytanie radnej Borowieckiej dotyczące propozycji złożonej pani Dyrektor PP nr 
3, pani Białka poinformowała, że zaproponowano jej stanowisko dyrektora Przedszkola 
Publicznego nr 4. Propozycja ta nie została jednak przez zainteresowaną przyjęta- wyjaśniła 
dlaczego takie stanowisko pani dyrektor.  

Radna Barbara Borowiecka odniosła się do petycji, jaka wpłynęła do Komisji Skarg, Wniosków  
i Petycji w sprawie likwidacji PP nr 3 w Brzesku. Petycja ta została podpisana przez osoby spoza 
naszej gminy, jak również przez osoby starsze, które mogły nie mieć pełnej wiedzy o stanie 
faktycznym. Należy podkreślić, że wszystkie kwestie związane z planowaną likwidacją zostały już 
rozwiązane  i uregulowane. Pracownikom zaproponowano konkretne alternatywy zatrudnienia 
– nikt nie został pozostawiony bez wsparcia.  Informacje przedstawione na dzisiejszym 
posiedzeniu potwierdzają, że sprawa została zakończona w sposób pozytywny. Każdy z 
pracowników otrzymał ofertę dalszego zatrudnienia,  a cały proces został przeprowadzony z 
poszanowaniem zasad.  

Radny Franciszek Brzy odniósł się do wypowiedzi radnej Barbary Borowieckiej oraz poruszonej 
przez nią kwestii petycji złożonej przez Radę Rodziców w sprawie sprzeciwu wobec likwidacji 
przedszkola. Podkreślił, że sposób rozpatrzenia tej petycji przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji 
– zarówno na etapie prac komisji, jak i podczas sesji rady – budził duże emocje i był szeroko 
komentowany. Nawiązał do przebiegu dyskusji, jaka miała miejsce podczas posiedzenia komisji, 
zwracając uwagę na głosy rodziców, którzy wyrazili swoje obawy i niepokój wobec planowanej 
likwidacji placówki. Odniósł się również do stanowiska pani dyrektor przedszkola, która – jak 
zaznaczył – w sposób rzeczowy przedstawiła konsekwencje tej decyzji dla dzieci, rodziców. 
Zaznaczył, że cała sprawa była  analizowana, a głos mieszkańców, wyrażony poprzez petycję, był 
potraktowany z należytą powagą i szacunkiem. 

Dyrektor Urszula Białka poinformowała, że wszyscy pracownicy – zarówno pedagogiczni, jak  
i niepedagogiczni – otrzymali propozycje pracy. Zaznaczyła, że w przypadku nauczycieli zmiany 
kadrowe mogą być przeprowadzone do końca maja, zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa 
oświatowego. Również pracownikom zatrudnionym na czas określony przedstawiono konkretne 
oferty pracy. 

Pani Dyrektor podkreśliła, że każdy z pracowników miał możliwość wyboru spośród dostępnych 
propozycji, a wszystkie działania zostały przeprowadzone zgodnie z wcześniejszymi 
zapowiedziami. Przypomniała również, że podczas posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
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– w obecności rodziców – pani dyrektor przedszkola otwarcie przedstawiła swoją opinię, iż 
najlepszym rozwiązaniem w zaistniałej sytuacji będzie likwidacja placówki.  

Podkreśliła, że tak jak zauważyła  informacja ta została przez zebranych przyjęta spokojnie i ze 
zrozumieniem. 

Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach korzystając z obecności na posiedzeniu komisji p. 
Przewodniczącej ZNP w Brzesku, odniósł się do treści opinii wydanej przez Zarząd Oddziału ZNP  
w Brzesku w sprawie likwidacji Przedszkola Publicznego nr 3. Zwrócił uwagę, że zawarte w opinii 
stwierdzenia nie w pełni pokrywają się z faktami dotyczącymi przebiegu procesu likwidacji. 
Przedstawił informacje na temat spotkania z Kuratorium Oświaty, które dotyczyło planowanej 
likwidacji placówki, oraz omówił decyzje i opinie wyrażone w trakcie tego spotkania. 

Do wypowiedzi odniosła się Przewodnicząca ZNP w Brzesku, Monika Szyszka-Dziedzic, 
informując, że zgodnie z posiadanymi przez nią informacjami, do dnia 12 maja część pracowników 
– zarówno pedagogicznych, jak i obsługowych – nie wiedziała jeszcze, czy i jakie propozycje 
zatrudnienia otrzyma. Zaznaczyła również, że według jej wiedzy, pani dyrektor nie przyjęła oferty 
objęcia stanowiska dyrektora innej placówki przedszkolnej w Brzesku. 

Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach przedstawił szerszy kontekst podjętej decyzji. Wskazał, że 
główną przyczyną likwidacji Przedszkola Publicznego nr 3 nie był znaczny spadek liczby dzieci 
uczęszczających do placówki, co przełożyło by się na problemy z racjonalnym wykorzystaniem 
kadry oraz rosnące koszty funkcjonowania przedszkola. W obecnych warunkach lokalowych  
i finansowych utrzymywanie tej jednostki stało się nieuzasadnione z punktu widzenia 
organizacyjnego. Stan techniczny  budynku jest nie do przyjęcia , musi zostać przeprowadzony 
generalny remont , bo zdrowie i bezpieczeństwo dzieci jest najważniejsze.   

W dyskusji głos zabrali również członkowie Komisji, którzy odnieśli się do działań 
poprzedzających ogłoszenie zamiaru likwidacji. Przed oficjalnym zgłoszeniem zamiaru likwidacji, 
radni spotkali się z dyrekcją i kadrą przedszkola na miejscu, aby wysłuchać opinii, poznać sytuację 
kadrową, lokalową i finansową placówki. 

Radny Franciszek Brzyk  zabrał głos, przypominając, że to pani dyrektor Przedszkola nr 3, a nie 
komisja, podczas jednego z wcześniejszych posiedzeń wyraźnie powiedziała, że likwidacja 
placówki może być najlepszym rozwiązaniem w zaistniałej sytuacji. Podkreślił, że była to 
indywidualna wypowiedź dyrektor, wynikająca także z analizy realiów funkcjonowania 
przedszkola, a nie oficjalne stanowisko komisji czy organów gminy. Wskazał na potrzebę 
zachowania precyzji w interpretowaniu takich wypowiedzi, zwłaszcza w przestrzeni publicznej. O 
tym co pani dyrektor powiedziała  na komisji  poinformowała pracowników dopiero  po przyjściu 
do placówki już po komisji.  

Radny zaznaczył, że należy opierać się wyłącznie na faktach i tym, co rzeczywiście zostało 
powiedziane. Podkreślił, że osobiście zna część pracowników Przedszkola Publicznego nr 3 i od 
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wielu miesięcy prowadził z nimi rozmowy, dzięki którym był na bieżąco z sytuacją placówki – 
znał nastroje wśród pracowników, ich opinie. 

Na tej podstawie samodzielnie wyciągał wnioski i oceniał sytuację jako trudną, ale nie był 
przygotowany na wypowiedź pani dyrektor, która na posiedzeniu komisji stwierdziła, że 
najlepszym rozwiązaniem będzie likwidacja przedszkola. Przyznał, że ta deklaracja była dla niego 
zaskoczeniem. 

Podkreślił również, że – z tego co mu wiadomo – nikt nie wywierał na panią dyrektor żadnej 
presji ani nie naciskał na zajęcie takiego stanowiska. Osobiście dopytywał ją po komisji, czy 
rzeczywiście był to jej przemyślany wniosek, ponieważ sam wcześniej nie otrzymał żadnych 
sygnałów, które mogłyby na to wskazywać. 

Radny Franciszek Brzyk kontynuując swoją wypowiedź, odniósł się także do sytuacji, jaka miała 
miejsce podczas sesji, kiedy zacytował słowa pani dyrektor wypowiedziane na posiedzeniu 
komisji. Przyznał, że spotkał się wówczas ze zdziwieniem ze strony części radnych, którzy wyrazili 
zaskoczenie, że takie słowa padły. Podkreślił jednak stanowczo, że nie była to wypowiedź 
wyrwana z kontekstu, lecz dokładne przytoczenie tego, co rzeczywiście zostało powiedziane. 

Zaznaczył również, że nie było żadnego momentu, w którym komisja oczekiwała od pani dyrektor 
deklaracji czy jednoznacznego stanowiska w sprawie likwidacji placówki. Nikt z członków komisji 
nie formułował takich żądań. Pani dyrektor sama z siebie poinformowała komisję i obecnych 
również na komisji rodziców , że rozumie i popiera ich obawy i działania , jednak  najlepszym 
rozwiązaniem dla pracowników będzie likwidacja przedszkola – na jakiej podstawie tak uznała, 
pozostaje już „jej sprawą” i wewnętrzną kwestią dotyczącą zatrudnionych przez nią pracowników. 

Przewodnicząca ZNP w Brzesku, Monika Szyszka-Dziedzic, odniosła się do wcześniejszych 
wypowiedzi dotyczących słów pani dyrektor o likwidacji placówki. Zaznaczyła, że w jej ocenie 
wypowiedź ta została wyrwana z kontekstu i była jedynie jednym zdaniem wypowiedzianym 
podczas długich, wielowątkowych rozmów. 

Podkreśliła, że rozmowy między związkami zawodowymi, a Burmistrzem trwały od dłuższego 
czasu, odbywały się kilkukrotnie i dotyczyły zarówno kwestii kadrowych, jak i organizacyjnych. Już 
w trakcie tych spotkań ze strony samorządu przedstawiana była ewentualność likwidacji 
przedszkola, jako jedno z możliwych rozwiązań – zwłaszcza w kontekście konieczności 
przeprowadzenia remontu budynku, który nie spełniał wymogów sanitarnych i mógł nie zostać 
dopuszczony do dalszego użytkowania przez Sanepid. 

Zdaniem Przewodniczącej, właśnie w wyniku tych wielogodzinnych rozmów i informacji 
przekazywanych przez stronę organizacyjną, pani dyrektor wypowiedziała się w taki sposób, 
wskazując na likwidację jako potencjalne wyjście – ale nie jako ostateczną decyzję. 
Przewodnicząca zaznaczyła, że należy brać pod uwagę pełny kontekst dyskusji, a nie wyrywać z 
niej pojedynczych zdań, które mogą prowadzić do błędnej interpretacji intencji lub stanowiska 
poszczególnych osób. Nie chciałaby aby to było odbierane, że pani dyrektor nie broni przedszkola. 
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Radny Franciszek Brzyk odniósł się do wypowiedzi Przewodniczącej ZNP, prostując, że nie można 
przedstawiać stwierdzenia pani dyrektor jako wypowiedzi wynikającej z wielogodzinnych dyskusji. 
Zaznaczył, że wypowiedź ta padła bezpośrednio z ust pani dyrektor, w trakcie posiedzenia komisji, 
jako jej samodzielna, osobista ocena sytuacji – można to jednoznacznie potwierdzić, odsłuchując 
nagranie z posiedzenia lub zapoznając się z protokołem. 

Radny podkreślił, że nie była to opinia wynikająca z wcześniejszych rozmów ani presji ze strony 
komisji, lecz jasno wyrażona sugestia, że najlepszym rozwiązaniem będzie likwidacja placówki. Dla 
niego samego było to zaskoczeniem, ponieważ od miesięcy pozostawał w kontakcie z 
pracownikami Przedszkola nr 3 i nie słyszał, by takie stanowisko było wcześniej formułowane w 
rozmowach wewnętrznych. 

Właśnie dlatego – jak zaznaczył – na posiedzeniu dopytał panią dyrektor, czy rzeczywiście taki był 
jej pogląd, ponieważ miał wrażenie, że doszło do jakiegoś przełomu – że może doszło do 
porozumienia między dyrekcją a pracownikami i wspólnie uznano likwidację za rozwiązanie 
optymalne. Tymczasem ta wypowiedź została przedstawiona tak, jakby była oficjalnym 
stanowiskiem zarówno dyrektor, jak i całego zespołu pracowników, co – jego zdaniem – nie miało 
pokrycia w rzeczywistości. 

Radna Agnieszka Mastalska – Sowa – podziękowała za spełnienie obietnic,  wszyscy pracownicy 
likwidowanego przedszkola otrzymają propozycje pracy – co też,  jak dzisiaj usłyszeliśmy od Pani 
Dyrektor i Pana Burmistrza  zostało  spełnione. 

Dyrektor Urszula Białka – dodała,  że  te propozycje pracy które zostały zaproponowane 
pracownikom likwidowanego przedszkola są to konkretne propozycje , na jutro zostało umówione 
spotkanie z Panią Dyrektor w tej sprawie, będą przygotowywane odpowiednie pisma .   

Ponadto komisja otrzymała informacje o  wynikach konkursów na dyrektorów przedszkoli , które 
były w ostatnim czasie ogłoszone.  

 Głosowano w sprawie: 

Pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie przekształcenia oddziałów przedszkolnych 

w Publicznej Szkole Podstawowej w Sterkowcu w Publiczne Przedszkole w Sterkowcu oraz 

utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Sterkowcu; BiF 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Seweryn Kozub, Anna Lubowiecka, Bogusław Sambor 

PRZECIW (0) 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 Głosowano w sprawie: 

Pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie przekształcenia oddziałów przedszkolnych 

w Publicznej Szkole Podstawowej w Buczu w Publiczne Przedszkole w Buczu oraz utworzenia 

Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Buczu.BiF 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Seweryn Kozub, Anna Lubowiecka, Bogusław Sambor 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 Głosowano w sprawie: 

Pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie przekształcenia oddziałów przedszkolnych 

w Publicznej Szkole Podstawowej w Sterkowcu w Publiczne Przedszkole w Sterkowcu oraz 

utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Sterkowcu;OKIS 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Barbara Borowiecka, Seweryn Kozub, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bartłomiej 

Turlej 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 
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NIEOBECNI (0) 

 Głosowano w sprawie: 

Pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie przekształcenia oddziałów przedszkolnych 

w Publicznej Szkole Podstawowej w Buczu w Publiczne Przedszkole w Buczu oraz utworzenia 

Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Buczu. OKIS 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Barbara Borowiecka, Seweryn Kozub, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bartłomiej 

Turlej 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach dokonał szczegółowego omówienia projektu uchwały jak 

niżej. 

Pytań  radnych brak. 

 Głosowano w sprawie: 

Pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie zmiany przebiegu dróg gminnych; BiF 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Franciszek Brzyk, Rafał Cichoński, Seweryn Kozub, Anna Lubowiecka, Bogusław Sambor 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 
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NIEOBECNI (0) 

 Głosowano w sprawie: 

Pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie zmiany przebiegu dróg gminnych; OKiS 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Barbara Borowiecka, Seweryn Kozub, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, Bartłomiej 

Turlej 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Ad. 6. Zamknięcie posiedzenie komisji. 

Po wyczerpaniu porządku posiedzenia, przewodniczący komisji, Bartłomiej Turlej  podziękował 
wszystkim za udział w dyskusji oraz za przedstawione uwagi i opinie. Następnie stwierdził, że 
wszystkie punkty porządku obrad komisji OKiS zostały omówione. Po krótkim podsumowaniu 
zamknął posiedzenie komisji, ogłaszając jego zakończenie.  

Przewodniczący Komisji OKiS 
Rada Miejska w Brzesku 
/-/mgr Bartłomiej Turlej 

Przygotował: Marta Kółkowska 
Brzesko, dnia 29 maja 2025 r. 

 

Płyta z nagraniem w aktach komisji  


